

Newsletter | **Safety Directive - Lithium Battery Inventory**

November / Novembre 2023

[Lire ce message en français \(ci-dessous\)](#)



Dear COSEC,

As part of the development of a new safety guideline for the storage and recharging of lithium batteries, we are asking for your cooperation.

Please fill in the file available using the link below to inform us of any significant number of lithium batteries (>20 units per research group), including LiPo, Li-Ion and lithium metal types, that you use in your research activities.

Your participation is essential to help us ensure a safe working environment for all !

Google docs

Please note that **the following types of batteries are exempt**, unless they have been modified or altered for research purposes. Please exclude these items from your inventory.

- Laptop batteries
- Cell phone batteries
- Digital tablet batteries
- Watch batteries (including connected watches and pedometers)
- Uninterruptible power supplies (UPS)
- External batteries (power banks)
- Commercial electric/hybrid car batteries
- Electric pallet truck batteries
- Electric forklift batteries
- Tool batteries
- Electronic cigaret batteries

If you have any problems and/or questions, please open a [Safety ticket](#) with the subject "Lithium batteries".

Thank you in advance for your cooperation and commitment to safety!

Best regards,

The OHS team

Français

Chères COSEC et chers COSEC,

Dans le cadre de l'élaboration d'une nouvelle directive de sécurité concernant le stockage et la recharge des batteries au lithium, nous sollicitons votre collaboration.

Nous vous prions de bien vouloir remplir le fichier disponible au lien ci-dessous pour nous informer de la présence de tout nombre significatif de batteries au lithium (>20 unités par groupe de recherche), y compris les types LiPo, Li-Ion et lithium métallique, que vous utilisez dans le cadre de vos activités de recherche.

Votre participation est essentielle pour nous aider à assurer un environnement de travail sûr pour tous !

Google docs

Veillez noter que **les types de batteries suivants sont exemptés**, sauf s'ils

ont été modifiés ou altérés à des fins de recherche. Nous vous remercions de bien vouloir exclure ces articles de votre inventaire.

- Batteries d'ordinateurs portables
- Batteries de téléphones portables
- Batteries de tablettes numériques
- Batteries de montres (y compris les montre connectées et les podomètres)
- Alimentations électriques sans interruption (UPS)
- Batteries externes (Power banks)
- Batteries de voitures électriques/hybrides commerciales
- Batteries de transpalettes électriques
- Batteries de chariots de manutention électrique
- Batteries d'outillage
- Batteries de vapoteuse (cigarettes électroniques)

En cas de problèmes et/ou de questions, veuillez ouvrir un [Safety ticket](#) indiquant comme sujet "Lithium batteries".

Merci d'avance pour votre coopération et votre engagement en matière de sécurité !

Cordialement,

Votre équipe OHS